
အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၉၁

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး  လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ
သတင္းစာစဥ္

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္းမွ စုစည္းတင္ျပသည္။

ဒီဇင္ဘာ ၁၀ ရက္၊ ၂ဝ၁၉

www.facebook.com/emrefmyanmarwww.emref.org  |  www.mypilar.org၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅ info@emref.org

ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္႐ုံး 
၏  ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္ အစီရင္ 
ခံစာကို တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္အမတ္ 
မ်ား တိုက္႐ိုက္ၾကည့္႐ႈခြင့္ ကန္႔သတ္ခံခဲ့ရၿပီး 
ေနာက္ အဆိုပါအေျခအေနကို  အမတ္အခ်ဳိ႕ 
က ေဝဖန္ခဲ့ၾကၿပီး လႊတ္ေတာ္အျမန္ဆုံး 
ေခၚေပးေရး ေတာင္းဆိုရန္ ျပင္ဆင္ေနၾက 
ျခင္းျဖစ္သည္။

ပြင့္လင္းျမင္သာမႈမရွိဟု ေဝဖန္ခံေနရ 
သည့္ စာရင္းစစ္ခ်ဳ ပ္အစီရင္ခံစာကုိ ေဆြး 
ေႏြးရန္အတြက္ လႊတ္ေတာ္အျမန္ဆုံးေခၚ 
ေရး လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ထံ လက္မွတ္ေရးထိုး 
ေတာင္းဆိုရန္ ရန္ကုန္လႊတ္ေတာ္ အမတ္ 
အခ်ဳိ႕က ျပင္ဆင္ေနၾကသည္။

ယခင္ႏွစ္မ်ားက ရန္ကုန္တိုင္းစာရင္း 
စစ္ခ်ဳပ္ အစီရင္ခံစာကို တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
အမတ္မ်ားက တိုက္႐ိုက္ဖတ္႐ႈခြင့္ရရွိခဲ့ၿပီး 
ယခုႏွစ္တြင္မူ ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းေကာ္မတီ 
၏ ေလ့လာေတြ႕ရွိခ်က္ အစီရင္ခံစာထြက္ 
ေပၚလာမွသာ တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားက လႊတ္ေတာ္တြင္ ေဆြးေႏြးခြင့္ 
ရရွိေတာ့မည္ ျဖစ္သည္။

ယင္းအစီရင္ခံစာအေပၚ ရန္ကုန္လႊတ္ 
ေတာ္ ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းေကာ္မတီက ေလ့လာ 
ဆန္းစစ္ထားသည့္ အစီရင္ခံစာႏွင့္ပတ္သက္ 
ၿပီး ဒီဇင္ဘာလအတြင္း ေဆြးေႏြးႏိုင္ရန္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ဒီဇင္ဘာ 
လ ပထမအပတ္အတြင္း လက္မွတ္ထိုး 
ေတာင္းဆိုထားသည္။ 

လႊတ္ေတာ္ေခၚေရးအတြက္ ရန္ကုန္ 
လႊတ္ေတာ္ ဘ႑ာေရး၊ စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြား 
ေရးေကာ္မတီဝင္ (၁၀) ဦးစလုံး လက္မွတ္ 
ထိုး ေတာင္းဆိုထားသည္ဟု ေကာ္မတီ 
အတြင္းေရးမႉး ဦးေက်ာ္ေဇယ်ကေျပာသည္။

အမတ္မ်ားဖတ္ခြင့္မရေတာ့သည့္ 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီရင္ခံစာႏွင့္ 
ျဖစ္လာႏိုင္သည့္ အက်ဳ းိဆက္ 

လက္ရိွအခ်ိန္တြင္ ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးမ်ားကုိ စက္တင္ 
ဘာလကုန္ကတည္းက ရပ္နား ထားသည္။

ဆိပ္ႀကီးခေနာင္တိုၿမိဳ႕နယ္ တိုင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚစႏၵာမင္း 
က ရန္ကုန္တိုင္းလႊတ္ေတာ္ အျမန္ေခၚယူ 
ေရးအတြက္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
၏ ႀကိဳးစားမႈကို ေက်းဇူးတင္ေၾကာင္းႏွင့္ 
လႊတ္ေတာ္ျပန္စသည့္ေန႔တြင္ ႏိုင္ငံရပ္ျခား 
တြင္ ၎တက္ေရာက္ေနသည့္ သင္တန္း 
မၿပီးပါကလည္း သင္တန္းဖ်က္ၿပီး လာေရာက္ 
ေဆြးေႏြးမည္ဟု ၎၏ Facebook စာမ်က္ 
ႏွာတြင္ ေရးသားထားသည္။

''ကြၽန္မေဆြးေႏြးႏိုင္ဖို႔ အေကာင္းဆုံး 
ႀကိဳတင္ျပင္ဆင္ထားပါတယ္""ဟု ေဒၚစႏၵာမင္း 
၎၏ Facebook စာမ်က္ႏွာတြင္ ေရးသား 
ထားသည္။

လတ္တေလာသတင္းအရ မဂၤလာ 
ေတာင္ၫြန႔္ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၁) 

လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ဦးလွေဌးက '' ဇန္န 
ဝါရီလ ၁၆ ရက္ကို အေရးေပၚအစည္းအေဝး 
ေခၚယူဖုိ႔ေတာ့ရိွတယ္။ လႊတ္ေတာ္မွာ အေရး 
ေပၚ လုပ္စရာက စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီအရင္ 
ခံစာရွိတယ္၊ စည္ပင္သာယာေရး ဥပေဒရွိ 
တယ္၊ အဲဒီဥပေဒကိုျပင္ဆင္ရမယ့္ အပိုင္း 
ေတြရွိတယ္။ မျပင္ဆင္ရေသးတဲ့ အေျခ 
အေနမွာ စည္ပင္မွာ အလုပ္မလုပ္ႏိုင္တဲ့ 
အပိုင္းေတြ ရွိတယ္""ဟု ေျပာသည္။

တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရက စီမံခန႔္ခြဲခြင့္ရ 
သည့္ ေျမေနရာအေဆာက္အအုံ ငွားရမ္းခ 
မ်ားမွာ ကာလေပါက္ေဈးထက္ မ်ားစြာ 
ေလ်ာ့နည္း ငွားရမ္းထားသည့္အတြက္ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအေနျဖင့္ ရန္ကုန္ 
တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္တြင္ ေထာက္ျပ 
ေဆြးေႏြးလ်က္ရွိၿပီး ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြျဖင့္ 
ေဆာင္႐ြက္သည့္ YBS၊ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕သစ္ 
စီမံကိန္းလုပ္မ်ားကုိလည္း ေထာက္ျပေဆြးေႏြး 
လ်က္ရွိသည္။

(ကိးုကား-https://myanmar-now.org, 

www.mizzimaburmese.com )

အထူးအစည္းအေဝးေခၚေပးရန္  လႊတ္ေတာ္အမတ္မ်ားေတာင္းဆို
ဓာတ္ပုံ - ရန္ကုန္တိုင္းလႊတ္ေတာ္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၉၀

ႏုိဝင္ဘာ ၁၇၊ ၂၀၁၉

အေျခခံဥပေဒျပင္ဆင္ေရးႏွင့္ ပတ္ 
သက္၍ အႀကံျပဳလိုသည့္အခ်က္မ်ားရွိပါက 
ေပးပို႔ရန္  ျပည္နယ္ႏွင့္တိုင္းဝန္ႀကီးခ်ဳပ္မ်ား 
ႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒မ်ားသို႔ ျပည္ေထာင္စု 
လႊတ္ေတာ္က အေၾကာင္းၾကားထားသည္။

ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ရွိ ႏိုင္ငံေရး 
ပါတီမ်ားႏွင့္ အစုအဖြဲ႕မ်ားက တင္သြင္းထား 
သည့္ အေျခခံဥပေဒျပင္ဆင္ရန္၊ ပယ္ဖ်က္ 
ရန္၊ ျဖည့္စြက္ရန္ အဆိုျပဳခ်က္မ်ားအေပၚ  
ထပ္မံအႀကံျပဳလိုပါကေပးပို႔ရန္ စာျဖင့္ 
အေၾကာင္းၾကားထားေၾကာင္း ကခ်င္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒုတိယဥကၠ႒  ဦးခန္လင္က 
ေျပာသည္။

''ကိုယ့္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ေတြအေနနဲ႔ သေဘာထားဘယ္လိုရွိ 
သလဲ၊ တိုင္း နဲ႔ျပည္နယ္ အစိုးရနဲ႔လႊတ္ေတာ္ 
ေတြက ထပ္ၿပီးျဖည့္စြက္လိုတဲ့အခ်က္ေတြ၊ 
ျပဳျပင္လိုတဲ့ ဥပေဒေတြကို အႀကံျပဳခိုင္းတာ 
ပဲ""ဟု ၎ကရွင္းျပသည္။

ထို႔ေၾကာင့္ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒ 
ျပင္ဆင္ေရး ၄၅ ဦး ပူးေပါင္းေကာ္မတီ၏ 
အစီရင္ခံစာပါ အႀကံျပဳခ်က္မ်ားႏွင့္ပတ္ 
သက္၍ ျဖည့္စြက္အႀကံျပဳခ်က္မ်ား ေပးပို႔ 
ႏိုင္ေရး ညႇိႏႈိင္းအစည္းအေဝးကို ကခ်င္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒  ဦးထြန္းတင္ဦးေဆာင္ 
၍ ႏိုဝင္ဘာ ၁၃ ရက္တြင္ ျပဳလုပ္ၿပီး လာမည့္ 

ရက္ပိုင္းအတြင္း ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ 
သို႔  အေၾကာင္းျပန္ၾကားမည္ဟုဆိုသည္။

''တိုင္းရင္းသားပါတီေတြကလည္း သူ႔ 
ပါတီက  အႀကံျပဳထားတဲ့အခ်က္ေတြအေပၚ 
မွာ ျငင္းဆို မႈမရွိဘူး။ သေဘာတူတယ္ဆိုၿပီး 
ေတာ့ပဲ အႀကံျပဳၾကတယ္။ ဆက္ၿပီးေတာ့ 
ေထာက္ခံၾကတဲ့သေဘာပါပဲ။ တိုင္းေဒသ 
ႀကီး၊ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ေတြမွာလည္း 
သူ႔ပါတီနဲ႔သူရွိတာကိုး""ဟု ဦးခန္လင္က  
ညႇိႏႈိင္းအစည္းအေဝးရလဒ္ကို  ေျပာသည္။

တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး  လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒ ဦးခင္ေမာင္ေအးက ျပည္ေထာင္စု 
လႊတ္ေတာ္မွ အေၾကာင္းၾကားစာကို လက္ခံ 
ရရွိထားေသာ္လည္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားႏွင့္ ညႇႏိႈင္ိးေဆြးေႏြးရျခင္း မရိွေသး၍ 
အေၾကာင္းမျပန္ႏုိင္ေသးေၾကာင္း ေျပာသည္။

''လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေတြကုိ ျပည္သူ 
ဆီဆင္းခိုင္းထားေတာ့ မဆုံႏိုင္ေသးဘူး။ 
မေဆြးေႏြးရေသးဘူး။ အႀကံျပဳခ်က္တစ္ခု၊ 
ႏွစ္ခုေတာ့ ပို႔ရမယ့္သေဘာရွိတယ္""ဟု 
၎က ဆိုသည္။

တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီး  ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
ဦးျမင့္ေမာငက္မ ူ ယခရုက္ပိငု္းအတြင္းမွာပင ္
ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္သို႔ အေၾကာင္း 
ျပန္ၾကားခဲ့သည္ဟု ေျပာသည္။"" ျပန္ 
အေၾကာင္းျပန္လိုက္တာ ရက္ပိုင္းေလာက္ 
ပဲရွိဦးမယ္။  အေထြအထူးအႀကံျပဳစရာေတာ့ 
မရွိပါဘူး။ ၄၅ ဦးေကာ္မတီက လုပ္ထားတာ 

က ပိုၿပီးျပည့္စုံပါတယ္""ဟု တနသၤာရီတိုင္း 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ဦးျမင့္ေမာင္က ေျပာသည္။

 ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္တြင္ 
အလားတူ အေၾကာင္းၾကားစာရရွိသည္ဟု 
သိထားေသာ္လည္း လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ 
မ်ားအား ေခၚယူေဆြးေႏြးျခင္း မရိွေသးေၾကာင္း 
တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ဥပေဒၾကမ္း 
ေကာ္မတီဥကၠ႒ ဦးသိန္းျမင့္က ေျပာ သည္။

ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ရွိ ႏိုင္ငံေရး 
ပါတီ ၁၄ ခုက ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံ ဥပေဒမွ 
ျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္ပယ္ဖ်က္ရန္ အဆိုျပဳခ်က္ 
စုစုေပါင္း (၃,၇၆၅) ခ်က္ တင္သြင္းထားသည္။ 
လက္ရွိတြင္ ၄၅ ဦး ပူးေပါင္းေကာ္မတီသည္ 
ယင္းအဆိုျပဳခ်က္မ်ားကို အေျခခံ၍ အေျခခံ 
ဥပေဒကိုျပင္ဆင္သည့္ ဥပေဒၾကမ္းေရးဆြဲ 
ရန္  ဆက္လက္ေဆာင္ရြက္ေနသည္။

ထိုသို႔ ဥပေဒၾကမ္းေရးဆြဲရာတြင္ ျပည္ 
ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕၊ တရားစီရင္ေရးက႑၊ 
တိုင္းႏွင့္ျပည္နယ္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္မ်ားႏွင့္  လႊတ္ 
ေတာ္ဥကၠ႒မ်ား၊ တုိင္းရင္းသားေရးရာဝန္ႀကီး 
မ်ား၊ ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရေဒသႏွင့္ တိုင္း 
မ်ား၊ တိုင္းရင္းသားလူမ်ဳိးစုကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ား၊ ႏိုင္ငံေရးပါတီမ်ားမွ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ 
ဥပေဒပညာရွင္မ်ားထံမွ အႀကံဉာဏ္ရယူ 
မည္ဟု ပူးေပါင္းေကာ္မတီအတြင္းေရးမႉး 
ေဒါက္တာျမတ္ဉာဏစိုးက ျပည္ေထာင္စု 
လႊတ္ေတာ္သို႔ ရွင္းလင္းထားသည္။
(ကိးုကား - https://7daydaily.com)

ေျခဥျပင္ဆင္ေရး   အႀကံျပဳလိုသည့္အခ်က္ရွိပါက  ေပးပို႕ရန္  

ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္  အေၾကာင္းၾကား
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၉၀

စက္တင္ဘာလ ၂၇၊ ၂၀၁၉

ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
၏ ၁၄ ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ 
ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားမ်ား ေမးျမန္း 
မည့္ ေမးခြန္း ၄၉ ခုတြင္ မြန္ျပည္နယ္အစိုးရ 
အဖြဲ႕မွ ၂၅ ခုသာ ေျဖဆိုမည္ျဖစ္ၿပီး က်န္ရွိ 
ေနသည့္ ေမးခြန္း ၂၄ ခုမွာ ျပည္သူေတြ 
အတြက္ အေဟာသိကံ ျဖစ္သြားမည္မဟုတ္ 
ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 
ေဒၚတင္အိက ေျပာၾကားသည္။

လႊတ္ေတာ္အေနျဖင့္ ေမးခြန္းေမးျမန္း 
ရာတြင္ အစိုးရကို အခက္ေတြ႕ေစျခင္းမ်ဳိး 
မလုပ္ဘဲ ဌာနဆုိင္ရာမ်ားအေနျဖင့္ ကြင္းဆင္း 
စစ္ေဆးရာတြင္ အခ်ိန္ၾကာမည္ဆိုပါက 
ရက္ေျပာင္းေပး၍ရေၾကာင္း ေဒၚတင္အိက 
ဆိုသည္။

''အစိုးရက အခက္အခဲရွိလို႔ ဒီေမးခြန္းကို 
မေျဖသည့္တိုင္ေအာင္ ဒီေမးခြန္းက ေပ်ာက္ 
ဖ်က္မသြားဘူး ေျဖကိုေျဖရမယ္ ဘယ္လို 
နည္းနဲ႔ေျဖရမလဲ သူတို႔ေျဖၿပီးတဲ့ အခ်ိန္ 
ကြၽန္မတို႔ လႊတ္ေတာ္ေခၚခ်င္ေခၚမယ္ ကိုယ္ 

စားလွယ္ေတြရဲ႕ဆႏၵအရ ၾကယ္ပြင့္မျပလို႔ 
ေျပာင္းခ်င္ေျပာင္းမယ္ အစိုးရမေျဖဘူးဆို 
ေပမဲ့ ျပည္သူေတြမထိခိုက္ဘူး ဒီေမးခြန္း 
ေတြက ေဟာထိကံ ျဖစ္မသြားပါဘူး""ဟု 
ေဒၚတင္အိက ဆိုသည္။

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕က အဆိုပါ 
အေၾကာင္းၾကားစာကို စက္တင္ဘာလ ၁၇ 
ရက္ေန႔ ရက္စြဲျဖင့္ လႊတ္ေတာ္သို႔ေပးပို႔ခဲ့ျခင္း 
ျဖစ္ၿပီး သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ားအေနျဖင့္ 
ေမးခြန္းႏွင့္ အေျဖမ်ားေျဖဆိုရန္ အခ်ိန္မလုံ 
ေလာက္သျဖင့္ ေနာက္တစ္ႀကိမ္လႊတ္ေတာ္
အစည္းအေဝးတြင္သာ ေျဖဆိုႏိုင္မည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း အေၾကာင္းျပန္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ထံသို႔ ေမးခြန္း 
၁၀ ရက္အတြင္း မေရာက္ရိွျခင္းျဖစ္၍ အစုိးရ 
အေနျဖင့္ မေျဖဆိုႏိုင္ဟုဆုိျခင္းမွာ ဥပေဒ 
အရ အျငင္းပြားျခင္းျဖစ္ၿပီး လႊတ္ေတာ္ 
နည္းဥပေဒအရ လႊတ္ေတာ္မစမီ ၁၀ ရက္ 
အလို လႊတ္ေတာ္အႀကီးအမွဴးထံ ေပးပို႔ရ 
မည္ဟုသာ ပါရွိသည္ဟု ေပါင္ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵ 
နယ္အမွတ္ ၂ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးေဇာ္ေဇာ္ထူးက ဆိုသည္။

ေျဖဆိုရန္က်န္ရွိေနသည့္ ေမးခြန္း၂၄ ခု အေဟာသိကံ 

ျဖစ္မည္မဟုတ္ဟု မြန္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ဆို
ယင္းဥပေဒႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ျပတ္ျပတ္ 

သားသားျဖစ္ရန္အတြက္လည္း ျပင္ဆင္ရ 
မည္ဟု ယူဆေၾကာင္းလည္း ၎ကဆုိ 
သည္။

ယင္းအေၾကာင္းျပန္မႈအေပၚတြင္ စက္ 
တင္ဘာလ ၁၈ ရက္ေန႔က မြန္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္မွက်န္ရွိသည့္ ေမးခြန္း ၂၄ ခုကို 
စက္တင္ဘာလ ၃၀ တြင္ ရက္ ေျပာင္းေရႊ႕ 
ေပးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း စာျပန္ခဲ့ေသာ္လည္း 
စက္တင္ဘာလ ၂၄ ရက္တြင္ ေနာက္တစ္ 
ႀကိမ္ လႊတ္ေတာ္တြင္သာ ေျဖဆိုႏိုင္မည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္းသာ အေၾကာင္းျပန္ခဲ့သည္။

မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအေနျဖင့္ ယင္းကဲ့ 
သို႔ ေနာက္တစ္ႀကိမ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ေျဖဆို 
ရန္ ရက္ေျပာင္းေရႊ႕ျခင္းမွာ ဒုတိယအႀကိမ္
လႊတ္ေတာ္သက္တမ္းအတြင္း ပထမ 
အႀကိမ္ျဖစ္ၿပီး ၿပီးကဲ့သည့္ ပထမအႀကိမ္ 
လႊတ္ေတာ္သက္တမ္းအတြင္းတြင္လည္း ျဖစ္ 
ေပၚခဲ့ျခင္းမရွိေၾကာင္း အခ်က္အလက္မ်ား 
အရ သိရသည္။

(ကိးုကား-ဟသၤာမီဒီယာ)

ဒီဇင္ဘာ ၂ ရက္၊ ၂၀၁၉

ဒုတိယအႀကိမ္ ရွမ္းျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္၊ (၁၇) ႀကိမ္ေျမာက္ 
ပုံမွန္အစည္းအေဝးကို လာမည့္ ဒီဇင္ဘာလ ၁၆ ရက္တြင္ စတင္ 
ျပဳလုပ္သြားမည္ ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။

''ဒီဇင္ဘာ ၁၆ ရက္ေန႔ လုပ္မယ္။ အစည္းအေဝးကေတာ့ 
အနည္းဆုံး ၄ ရက္ေလာက္ လုပ္မယ္။ ဥပေဒ ၄ ခု တင္ျပမယ္။  
လႊတ္ေတာ္ရဲ႕အစီရင္ခံစာအတိုင္း လုပ္မယ္။ တရားသူႀကီးခ်ဳပ္ရဲ႕ 
အစီရင္ခံစာတို႔၊ အစိုးရအဖြဲ႕ကလည္း လႊတ္ေတာ္ကို တင္သြင္းမယ့္ 
အစီရင္ခံစာေတြရွိရင္ တင္သြင္းဖို႔၊ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီေတြက 
လည္း  ဥပေဒတင္သြင္းတာတို႔ အဲဒီအတြက္ ရည္ရြယ္ၿပီးလုပ္တာပါ။ 
က်န္တဲ့ အေမးအေျဖေတြ၊ အဆိုေတြကေတာ့ လႊတ္ေတာ္ရဲ႕ ထုံးစံ 
အတိုင္းပဲ ဝန္ႀကီးေတြက ေျဖပါမယ္""ဟု ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဒုတိယဥကၠ႒ ဦးစဝ္ေအာင္ျမတ္က ကေမ ၻာဇတိုင္းသို႔ေျပာသည္။

ဒုတိယအႀကိမ္ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ (၁၆) ႀကိမ္ေျမာက္ ပံုမွန္ 
အစည္းအေဝးကို ၿပီးခဲ့သည့္ စက္တင္ဘာလ ၁၇ ရက္မွ ၂၄ ရက္ထိ 
ျပဳလုပ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္ၿပီး ယင္းအစည္းအေဝးတြင္  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ၂၈ ဦးမွ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း ၅၉ ခုအား ေမးျမန္းခဲ့ျခင္း 
ႏွင့္ အဆို ၂ ခုအား အ တည္ျပဳမွတ္တမ္းတင္ခဲ့ႏိုင္ၿပီး ဥပ ေဒ(မူၾကမ္း) 
၃ ခုအား အတည္ျပဳ ျခင္းတို႔ကို ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။ 

ဒုတိယအႀကိမ္ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သက္တမ္းအတြင္း ပုံမွန္ 
အစည္းအေဝး ၁၆ ႀကိမ္၊ အေရးေပၚ အစည္းအေဝး ၄ ႀကိမ္ႏွင့္ အထူး 
အစည္းအေဝး ၁ ႀကိမ္ စုစုေပါင္း လႊတ္ေတာ္ အစည္းအေဝး ၂၁ ႀကိမ္ 
က်င္းပ ျပဳလုပ္ခဲ့ၿပီးျဖစ္ကာ အဆို ၅၆ ခု ေဆြးေႏြးႏိုင္ခဲ့ၿပီး ၾကယ္ပြင့္ျပ 
ေမးခြန္း ၈၈၂ ခု ေမး ျမန္းျခင္း၊ ေျဖၾကားျခင္းမ်ား ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ခဲ့ၿပီး 
ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။

(ကိးုကား- www.kanbawzatainews.com)

ရွမ္းလႊတ္ေတာ္  (၁၇)  ႀကိမ္ေျမာက္  ပုံမွန္အစည္းအေဝး  က်င္းပမည္


